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1 Úvod 

Úrad pre reguláciu elektronických komunikácií a poštových služieb (ďalej len „úrad“) dňa 

2.8.2024 zverejnil na svojom webovom sídle v časti „Konzultácie“ výzvu na podávanie 

pripomienok v rámci verejnej konzultácie k možnosti obnovenia individuálnych práv na 

používanie frekvencií z frekvenčného pásma 2100 MHz (ďalej len „verejná konzultácia“). 

Návrh na obnovenie práv sa týkal obdobia 8.9.2024 až 31.12.2028.  

Do verejnej konzultácie sa zapojili 5 subjekty. Tabuľka 1 uvádza zoznam subjektov, ktoré sa 

zapojili do verejnej konzultácie. 

P. č. Názov subjektu 

1. O2 Slovakia, s.r.o., Pribinova 40, 811 09 Bratislava 

2. Orange Slovensko, a.s., Metodova 8, 821 08 Bratislava 

3. Slovak Telekom, a. s., Bajkalská 28, 817 62 Bratislava, 

4. SWAN, a.s.,  Landererova 12, 811 09 Bratislava 

5. Uniphone, s.r.o., Popradská 12, 040 01 Košice 

Tabuľka 1: Zoznam subjektov, ktoré sa zapojili do verejnej konzultácie 

  



2 Vyhodnotenie zámeru úradu na obnovenie práv 

Úrad zvážil všetky doručené pripomienky dotknutých subjektov a rozhodol, že na základe tejto 

verejnej konzultácie neobnoví práva na používanie frekvencií z frekvenčného pásma 2100 

MHz na obdobie od 8.9.2026 do 31.12.2028.   

Úrad plánuje predmetné frekvencie zaradiť do pripravovaného výberového konania, ktoré 

plánuje realizovať v roku 2025, a prideliť ich na obdobie od 8.9.2026 do 31.12.2048.  

V prípade ak by z akýchkoľvek dôvodov nebolo výberové konanie realizované v roku 2025, 

alebo by došlo k jeho zmareniu, úrad na základe novej verejnej konzultácie môže predmetné 

práva obnoviť aby nedošlo k výpadku služieb pre koncových užívateľov.  

Úrad akceptoval hlavne pripomienky spoločnosti SWAN, a.s., že „zosúladenie doby platnosti 

individuálnych povolení na používanie frekvencií a navrhované obnovenie individuálnych práv 

nie je nevyhnutnou podmienkou pre uskutočnenie takéhoto multipásmového výberového 

konania na pridelenie frekvencií. Úrad v súlade v súlade s § 42 ods. 3 zákona o elektronických 

komunikáciách (ďalej len „ZEK“) môže stanoviť dobu platnosti tak, aby „zabezpečil regulačnú 

predvídateľnosť pre budúcich držiteľov individuálneho povolenia na používanie frekvencií 

najmenej na 20 rokov“, teda je oprávnený stanoviť aj dlhšie obdobie napríklad s cieľom, aby 

ukončenie platnosti povolení pre jednotlivé pásma nastalo v rovnakú dobu, aj keď začiatok 

doby platnosti bude pre jednotlivé pásma rozdielny (tak aby nadväzoval na ukončenie platnosti 

súčasných povolení v jednotlivých pásmach).“  

Spoločnosť SWAN, a.s. deklarovala, že „navrhovaný postup podľa nášho názoru obmedzuje 

vstup nového operátora na trh elektronických komunikačných služieb a má potenciál ohroziť 

hospodársku súťaž tým, že predlžuje stav, počas ktorého iní záujemcovia (okrem súčasných 

držiteľov) nemajú možnosť získať a používať frekvencie z pásma 2100 MHz.“ 

Úrad podľa §48 ods. 5 písm. a) zákona č. 452/2021 Z.z o elektronických komunikáciách pri 

rozhodovaní o obnovení individuálnych práv, ktoré boli pridelené na základe výberového 

konania, zohľadňuje dopyt zo strany podnikov, ktoré nie sú držiteľmi práv na využívanie 

dotknutého frekvenčného pásma.  

Úrad po preskúmaní dopytu na trhu konštatuje, že na trhu existuje reálny záujem o používanie 

týchto frekvencií aj od iného podniku ako sú súčasní držitelia frekvencií.  

Nakoľko frekvenčné pásmo 2100 MHz tvoria súvislé frekvenčné úseky pridelené pre 

širokopásmové služby a je možné jeho využitie ihneď po pridelení aj spoločnosťou SWAN, 

a.s., nakoľko dnes používané rádiové zariadenia v susednom frekvenčnom pásme dokážu 

pracovať aj s frekvenciami z frekvenčného pásma 2100 MHz.  

Úrad ma teda za to, že na rozdiel od frekvenčného pásma 900 MHz, ktoré je fragmentové 

a využívané aj pre aplikácie prevádzkované na staršej technológií GSM, ktoré chce úrad 

zachovať minimálne do roku 2028, predstavuje frekvenčné pásmo 2100 MHz frekvencie, ktoré 

môže nový záujemca využiť hneď.  

Úrad preto frekvencie z frekvenčného pásma 2100 MHz neobnoví na základe tejto verejnej 

konzultácie a ponúkne ich do výberového konania. 


